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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért 
felelős miniszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan tudják tisztítani, fertőtleníteni a vasúti 
kocsikat, különösen akkor, ha ideér a koronavírus?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A kormány által életre hívott és a Belügyminisztérium irányítása alatt működő „operatív törzs” 
szerda napközben tartott élő sajtótájékoztatójából lehetett értesülni a kormányzat által még 
januárban elfogadott 28 pontos tervről, mely a koronavírus esetleges hazánkban történő 
megjelenése esetére tartalmaz intézkedéseket. Az elfogadott intézkedések között szerepel néhány, 
mely a MÁV-ot is érinti. A sajtótájékoztató során azt is meg lehetett tudni, hogy a MÁV, GYESEV 
és VOLÁN társaságok járatain biztosítani kell a különböző, tisztító eszközöket, tisztító szereket és a
testhőmérséklet mérésére alkalmas további eszközöket. Ezen túlmenően arról is szó eset, hogy 
például a MÁV járatain szolgálatban lévő kalauzokat fel kell készíteni az esetleges fertőzött 
utasokkal kapcsolatos teendőkre.

Ahogy mostanáig kiderült, a koronavírus a légutakat érintő virális fertőzésekhez hasonlóan bárkit 
érinthet. Mint minden fertőzésre, erre is fogékonyabbak lehetnek a krónikus betegségekben 
szenvedők, a legyengült immunrendszerűek, a kisgyerekek és az idősebbek.

Jelenleg nincs olyan gyógyszer, ami specifikusan a koronavírus okozta fertőzés ellen van. A 
kezelések éppen ezért a tünetek enyhítését, az életfunkciók stabilitásának megőrzését célozzák. 
Mivel vírusfertőzésről van szó, a koronavírus ellen teljesen hatástalanok az antibiotikumok! Ezek 
szedése kifejezetten káros lehet virális fertőzés esetén, többek között növelheti a 
gyógyszerrezisztens kórokozók kialakulásának esélyét.

Az „operatív törzs” sajtótájékoztatóján hallottak alapján óhatatlanul felmerülnek az emberben 



kérdések. Olyanok, mint például:

- kik, mikor és milyen teendőkre készítik fel a szolgálatot teljesítő kalauzokat?

- mikortól, milyen módon és eszközökkel történnek majd a testhőmérsékletmérések?

- hogyan valósul meg a vonatok folyamatos tisztítása, fertőtlenítése?

Várom mielőbbi megtisztelő válaszát!
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